
 مدیرکل دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی در خصوص برگزاری هفدهمین 
ح  طر و  جوان  موسیقی  ملی  جشنواره 
حمایت از برگزیدگان جشنواره و نسل جوان 
کرد.  و فعالِ حوزه موسیقی نکاتی را بیان 
امیرحسین سمیعی درباره میزان رضایتش 
از هفدهمین جشنواره ملی موسیقی جوان 
گفت: به این جشنواره بسیار امیدوار هستم. 
اساسا دنبال فرایند رو به رشدی هستیم. 
اینکه  نخست  دارد؛  جنبه  دو  فرایند  این 
این نسل از نظر دانش موسیقی ارتقا پیدا 
می کند و بُعد دیگرش این است که جامعه 
را از ضدفرهنگ هایی که در حوزه موسیقی 
رواج دارد مصون می کند. وی ادامه داد: این 
بچه ها خودشان به صورت حرفه ای موسیقی 
یاد می گیرند و بعد تبدیل به مجری یک اثر 
شنیداری خوب می شوند که جامعه می تواند 
آن را بشنود. ما هم همین را می خواهیم که 
گر بخواهم  جامعه موسیقی خوب بشنود. ا
کسنی  یک تشبیه برای آن بیاورم مثل یک وا
است که هم به نوجوانمان می زنیم و هم آن 

طیفی که در موسیقی فعالیت مستمر دارند. 
کسن را بزنیم تا  بنابراین باید به جامعه این وا
در برابر موسیقی هایی که قرابتی با فرهنگ، 
تمدن و ریشه های ما ندارد بتواند مواجه 
صحیحی داشته باشد و در نهایت انتخاب 
کند. مدیرکل دفتر موسیقی با بیان اینکه 

ریشه تمام مشکلاتی که در حوزه موسیقی 
وجود دارد به زیرساخت ها برمی گردد، افزود: 
جشنواره  ملی موسیقی جوان دارد در حوزه 
زیرساخت کار می کند و با این نگاه جامعه را از 
اتفاقات نابه هنجاری که ممکن است در حوزه 
خ بدهد مصون  موسیقی در سال های آتی ر

نگه می دارد. بنابراین هر چقدر در این حوزه 
گر این سیاست اصلی  کم است. ا کنیم  کار 
ما باشد، می توانیم جشنواره ملی موسیقی 
جوان را در نگاه کلان تر و در سطح جهانی 
داشته های  این که  برای  کنیم،  مطرحش 
به دنیا نشان دهیم. سمیعی  را  خودمان 
عنوان کرد: خوشبختانه دکتر اردلان با همین 
نگاه آسیب شناسانه و رو به آینده در مورد 
کرده و  جشنواره ملی موسیقی جوان فکر 
پرتلاش، دوستانه و پدرانه به جشنواره نگاه 
کردند. این نگاه پدرانه نگاهی است که در 
حوزه جوانان به آن نیاز داریم. همین جا از 
ایشان تشکر می کنم. وی در پاسخ به اینکه 
دفتر موسیقی چه حمایتی می تواند از جوانان 
داشته باشد، اظهار کرد: به نظرم مساله اصلی 
این است که جوان ها نباید احساس رهاشدگی 
کنند و این وظیفه ای است که برعهده انجمن 
موسیقی ایران و دفتر موسیقی قرار دارد که 
راه ها را برای درخشش بچه ها باز کند تا آن ها 
بتوانند خودشان را در معرض دید مخاطبان 

جدی موسیقی قرار دهند. 
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a r m a n m e l i . i r
تـــــــر تئا

 در نتیجه بررسی کارشناسان رسمی اموال تاریخی تأیید شد مجسمه ای که پلیس چندی 
پیش از قاچاقچیان کشف و ضبط کرده و قدمت آن را دو هزار سال اعلام کرده بود، تقلبی 
است. در تیرماه ۱۴۰۳ رئیس پلیس پیشگیری پایتخت از دستگیری دو قاچاقچی عتیقه که 
قصد فروش مجسمه ای ظاهرا باستانی را داشتند، خبر داد و قدمت این مجسمه را دو هزار 
سال اعلام و اظهارکرد یک نفر خریدار عتیقه جات قصد خرید این مجسمه به مبلغ ۲۰۰ میلیارد 
ریال )۲۰ میلیارد تومان( را داشته است. اما بسیاری از باستان شناسان به استناد عکسی که 
پلیس از آن مجسمه منتشر کرده بود، قدمت آن را زیرسوال برده و آن اثر را تقلبی تشخیص 
کنون نظریه تکمیلی کارشناسی هیأت عالی وزارت میراث فرهنگی و کارشناسان اموال  دادند. ا
تاریخی اداره کل موزه ها تایید می کند که این اثر تقلبی است. براساس مستندات موجود که 
در اختیار »ایسنا« است، با توجه به ابهام هایی که درباره قدمت تاریخی این مجسمه در ۲۷ 
مردادماه ۱۴۰۳ تشکیل شد، کارشناسان رسمی اموال تاریخی و هیأت عالی کارشناسی وزارت 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و اداره کل موزه ها، این مجسمه را که به موزه فرش 
در تهران منتقل شده بود، بازبینی و بررسی کردند که در نتیجه، نظریه تکمیلی آنها به این شرح 
گی های هنری و تکنیکی دوره های  اعلام شد: »مجسمه مکشوفه در دوره معاصر با الهام از ویژ
گرس( ساخته شده، هنرمند سازنده  مختلف تاریخی )هنر آشوری در بین النهرین و اقوام غرب زا
با کهنه نمایی قصد باستانی و تاریخی جلوه دادن آن را داشته و لذا با توجه به موارد ذکر شده 

( اثر مذکور تقلبی تشخیص داده شده که ارزش ریالی آن بالغ بر ۱۰۰  )و مطابق قانون ۵۶۶ مکرر
میلیارد ریال معادل ۱۰ میلیارد تومان ارزیابی می شود.« این کارشناسان گفتند که محل ساخت 
این مجسمه مشخص نیست، اما بررسی ها مؤید آن است که مجسمه در دوره معاصر ساخته 
شده است و هیچ گونه ارزش تاریخی ندارد. همچنین درباره ماده ۵۶۶ مکرر قانون مجازات 
اسلامی )تعزیرات و مجازات های بازدارنده( که بر اساس آن ارزش این اثر جعلی در گزارش 
کارشناسی تعیین شده، این توضیح داده شد که به استناد این قانون )الحاقی ۲۶/۳/۱۳۸۸(، 
هرکس نمونه تقلبی آثار فرهنگی - تاریخی اعم از ایرانی و خارجی را به جای اثر اصلی بسازد یا 
گاهی از تقلبی بودن  آن را به قصد عرضه، قاچاق یا فروش، معرفی، حمل یا نگهداری کند یا با آ
اثر خریداری کند به حبس از ۹۱ روز تا ۶ ماه و جزای نقدی معادل نصف ارزش اثر اصلی با اخذ 
نظر کارشناس از سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری محکوم می شود که در 
این پرونده مبلغ ۱۰ میلیارد تومان تعیین شده و نصف آن به عنوان جزای نقدی باید پرداخت 
شود. در تبصره ۱ این قانون همچنین آمده است: نمونه تقلبی به اشیائی اطلاق می شود که در 
دوره معاصر ساخته شده و از حیث نقوش، خطوط، شکل، جنس، اندازه، حجم و وزن شبیه 
آثار فرهنگی - تاریخی اصیل بوده یا بدون آن که نمونه اصلی وجود داشته باشد به عنوان اثر 
فرهنگی - تاریخی اصیل معرفی شود و علامتی از سوی سازنده یا سازمان میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری برای تشخیص از اصل، بر روی آن حک نشده باشد. تبصره ۲ قانون 
کید می کند: چنانچه شی ء تقلبی نمونه اصلی نداشته باشد، ارزش آن به فرض  ۵۶۶ مکرر نیز تا
وجود توسط کارشناسان سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری تعیین می شود. 
در تبصره ۳ نیز آمده است، اشیاء مکشوفه موضوع این ماده به نفع سازمان میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری ضبط می گردد. حکم این تبصره شامل اشیائی که قبل از لازم الاجراء 

شدن این قانون ضبط شده نیز می شود.

 نظر نهایی کارشناسان رسمی اموال تاریخی اعلام شد

 مجسمه ۲۰۰۰ ساله تقلبی از آب درآمد

 تله تئاتر با چه کسانی 
احیا می شود؟

غ با اشاره به تولید چند   رئیس مرکز سیمر
تله تئاتر در این مرکز از همکاری با کارگردانان 
کبرشاهی  شناخته شده، سخن گفت. مجید ا
ح وظایف ما تولید  « بیان کرد: در شر به »مهر
فیلم و سریال وجود دارد اما تفاوت هایی هم 
با مرکز سیمافیلم دارد و سرفصل هایی را برای 
غ تعریف کرده ایم . وی با اشاره به دیگر  سیمر
رویکردها بیان کرد: همچین تولیدات لوباجت 
یا تولیداتی که در لوکیشن محدود است از 
دیگر پروژه هایی است که در رویکردهای ما 
خ گردون« در  وجود دارد. مثلا سریال »چر
له تصویربرداری می شود که البته در  پارک لا
خود پارک ۱۸ لوکیشن دارد ولی به لحاظ کلی 
کرد:  کبرشاهی اضافه  یک لوکیشن دارد. ا
»حکایت های  مثل  هم  دیگری  تولیدات 
کمال« را داریم که آن هم تولید محدودی 
کار هم به قبل از انقلاب باز  دارد و فضای 
غ درباره رویکرد  می گردد. رئیس مرکز سیمر
این مرکز نسبت به احیای تله تئاترها تصریح 
هستند.  ساخت  حال  در  تئاترها  تله  کرد: 
هم افراد قدیمی و پیشکسوت در این پروژه 
حضور دارند که مشغول کار شده اند و هم 
ترکیب  که  شده  شناخته  کمتر  چهره های 
خوبی از افراد است. وی اضافه کرد: از جمله 
پیشکسوت ها بهروز غریب پور است که پیش 
بود.  شده  رسانه ای  حضورش  هم  این  از 
کار روی پروژه عظیم عروسکی  او در حال 
مشابه اپراهای خود است که به زودی کلید 
ساخته  کار  این  عروسک های  می خورد. 
شده است و قصه در حال نگارش است. 
کبرشاهی توضیح داد: ما سعی داریم مشابه  ا
مثل  باشیم  داشته  تولیداتی  ح،  مطر آثار 
»نیمکت« محمد رحمانیان کارهایی داریم 
ولی تا به سرانجام نرسد نمی توان جزئیاتش را 
بیان کرد. وی در پایان درباره اینکه چرا درباره 
شفاف سازی  کمتر  غ  سیمر فعالیت های 
می شود، عنوان کرد: ما از آبان سال گذشته 
توانسته ایم جریان تولید را پیگیری کنیم و 
هنوز به یکسال نرسیده است که بخواهیم 

درباره این عملکرد حرف بزنیم.

گفت:  آمریکا  انتخابات  جمهوری خواه  نامزد   
رئیس جمهور اوکراین خواستار پیروزی دموکرات ها در 
انتخابات ریاست جمهوری امسال ایالات متحده است 
زیرا از آن ها کمک های مالی دریافت می کند. رئیس جمهور 
سابق آمریکا و نامزد حزب جمهوری خواه در انتخابات 
نوامبر این کشور که با کمک های کشورش به اوکراین 
گردهمایی انتخاباتی در پنسیلوانیا  مخالف است، در 
رئیس جمهور اوکراین ولودیمیر زلنسکی را »بزرگ ترین 
فروشنده تاریخ« توصیف کرد و افزود: هر بار که به آمریکا 
می رود، با میلیاردها دلار برمی گردد. وی افزود: به همین 

خاطر می خواهد آن ها )دموکرات ها( پیروز انتخابات 
شوند، اما من به شکلی دیگری عمل خواهم کرد. من 
صلح را عملی خواهم کرد. ترامپ کمک های واشنگتن 
به اوکراین را هدردادن پول توصیف کرده و بارها گفته که 
در صورت ورود مجدد به کاخ سفید ۲۴ ساعته به جنگ 
ح صلح خود  اوکراین پایان خواهد داد اما جزئیات طر
را ارائه نکرده، جز اینکه گفته با پوتین و زلنسکی تماس 
خواهد گرفت و خواستار رسیدن آن ها به توافق خواهد 
شد. واشنگتن و متحدانش از زمان آغاز جنگ اوکراین 
در فوریه ۲۰۲۲، میلیاردها دلار به اوکراین کمک های مالی 

و تسلیحاتی ارائه کرده اند اما این نگرانی در کی یف وجود 
دارد که با روی کار آمدن دولت ترامپ، این روند متوقف 
شود. زلنسکی که برای شرکت در هفتاد و نهمین نشست 
مجمع عمومی سازمان ملل متحد در آمریکا حضور دارد، 
دیروز گفت: اقدام قاطع ایالات متحده و افزایش جریان 
کمک ها می تواند باعث پایان جنگ شود. او همچنین 
به دنبال دریافت مجوز استفاده از تسلیحات غربی برای 
کنون نگرانی   که تا ک روسیه است  حمله به عمق خا
کشورهای غربی از درگیری مستقیم با روسیه مانع آن 

شده است.

 دونالد ترامپ:

 زلنسکی می خواهد دموکرات ها پیروز انتخابات شوند

بیـــنالمـــلل
 

 

گــــزارش
  درخواست »مادورو« 
از مقام های دولتش 

 رئیس جمهور ونزوئلا با اشاره به انفجار پیجرهای مورد 
استفاده حزب ا... لبنان در سه شنبه هفته گذشته، به 
مقام های دولت خود نسبت به پذیرش هرگونه دستگاه 
الکترونیکی به عنوان هدیه کریسمس هشدار داد. به 
گزارش ایسنا، »نیکولاس مادورو«، رئیس جمهور ونزوئلا 
این هشدار را به اعضای دولتش در ضمن نشستی در 
کاس درباره فرهنگ ونزوئلا و در پی انفجار هزاران  شهر کارا
دستگاه های پیجر مورد استفاده حزب ا... لبنان در روز 
سه شنبه هفته گذشته مطرح کرد. در روز سه شنبه هفته 
پیش چند هزار دستگاه پیجر در لبنان منفجر شد که به 
شهادت دست کم ۱۲ نفر منجر شد و بیش از ۲۸۰۰ نفر را 
مجروح کرد. سپس در روز چهارشنبه در موج دیگری از 
این انفجارها، بی سیم ها و لوازم الکترونیک مورد استفاده 
توسط اعضای حزب ا... منفجر شد که این بار هم ۲۵ نفر 
به شهادت رسیدند و بیش از ۶۰۰ نفر مجروح شدند. 
همچنین حزب ا... لبنان در روز جمعه اعلام کرد که در 
حمله هوایی رژیم صهیونیستی به حومه بیروت ۱۶ نفر 
به شهادت رسیدند، از جمله »ابراهیم عقیل« فرمانده 
حزب ا... این حمله همچنین ۶۶ مجروح به دنبال داشت. 
بقایای پیجرهای منفجرشده حزب ا... لبنان سرنخ هایی 
که نشان می دهند رژیم صهیونیستی چگونه  هستند 
این حمله را سازماندهی کرده است. به گفته مقامات 
، این حمله بخشی از تلاش  امنیتی غربی و رژیم اشغالگر
پیچیده و ۱۰  ساله صهیونیست ها برای نفوذ به حزب ا... 
و اجرای این عملیات بوده است. رئیس جمهور ونزوئلا 
در سخنرانی که از تلویزیونی دولتی کشورش پخش شد 
از مقام های ونزوئلایی خواست: »هدیه های الکترونیک 
را نپذیرید. مراقب تلفن ها، موبایل ها و همه باشید. 
دیدید که چه اتفاقاتی در لبنان افتاد. همه باید هوشیار 
که  کرد: از جمله هدیه هایی  باشند.« مادورو تصریح 
مقام های ونزوئلایی می توانند بپذیرند صنایع دستی، 
کتاب و سوغاتی های سنتی ونزوئلا همچون قهوه هستند. 
مادورو در پی انتخابات ریاست جمهوری ماه ژوئیه ونزوئلا 
توانست به سومین دور ریاست جمهوری خود در این 
کشور آمریکای لاتین برسد. مادورو در این انتخابات طبق 
اعلامیه رسمی شورای ملی انتخابات ونزوئلا ۵۲ درصد آرا 
را به خود اختصاص داد. با این وجود مخالفان مادورو 
مدعی وقوع تقلب به نفع این رئیس جمهور ونزوئلا در 
انتخابات شدند. آمریکا، اتحادیه اروپا و چند کشور غربی 
کاندیدای ریاست جمهوری  گونزالس«،  از »ادموندو 
مخالفان مادورو در انتخابات ریاست جمهوری ونزوئلا 
حمایت کرده و از به رسمیت شناختن پیروزی مادورو در 
این انتخابات خودداری کرده اند. وزیر کشور ونزوئلا اوایل 
ماه جاری میلادی اعلام کرد که سرویس امنیتی کشورش 
یک دسیسه مورد حمایت سازمان »سیا« برای ترور مادورو 

و اجرای اقدامات تروریستی را کشف و خنثی کرده است.

الکساندر لوکاشنکو: 

گر صلح می خواهیم، باید برای جنگ آماده باشیم  ا
کوتــــاه

  رئیس جمهور بلاروس بر ضرورت آماده بودن کشورش 
برای جنگ و تقویت کردن توانمندی های نظامی خود در 
راستای تقابل با دشمنان در زمان دست زدن آنها به تجاوز 
کید کرد. »الکساندر لوکاشنکو« در سخنرانی خود  نظامی تا
بعد از بازرسی از مجموعه ای از تسلیحات و تجهیزات ارتش 
گر  این کشور بیان داشت: »این یک فرمول قدیمی است: ا
شما خواستار صلح هستید برای جنگ آماده باشید. من 
کید کنم ما قصد واردشدن به جنگ  می خواهم باردیگر تا
نداریم. ما خواستار جنگ نیستیم. این صحبت ها پیش 
از این نیز گفته شده اند. مخالفان و رقبای ما هر چند که 
این حرف ها را می شوند اما باز هم کار خودشان را می کنند. 
آنها خودشان را برای مقابله با ما و صراحتا برای جنگیدن 
آماده می کنند. بنابراین ما هم باید خودمان را برای جنگ 
خ نخواهد  گر خدا بخواهد چنین جنگی ر آماده کنیم. ا
داد. وضعیت در پیرامون بلاروس هر چقدر هم که جدی 
شده باشد اما ما هنوز تمایل به جنگ علیه خودمان را 
ندیده ایم.« لوکاشنکو عنوان کرد: »ارتش بلاروس با در 
نظرگرفتن تجارب مرتبط با جبهه جنگ در کشور همسایه 
کنون چهار  ما و درگیری های نظامی سال های اخیر جهان تا
بار دستخوش اصلاحات شده است. احتمالا این پنجمین 
بار است که ما به سراغ نوسازی نیروهای مسلح خودمان 
رفته ایم.« رئیس جمهور بلاروس در ادامه بر اهمیت توسعه 
پهپادها و تسلیحات بدون سرنشین به عنوان ادواتی که 
کید کرد، هر  می توانند تاثیر جدی بر روند جنگ بگذارند تا
چند اظهار داشت:  »البته اما بدون داشتن سربازان آموزش 
دیده و تسلیحات قابل اعتماد ممکن نیست کسی بتواند 
به طور موثر از خودش دفاع کند.« لوکاشنکو خاطرنشان 
گر  کرد: »پهپادها یک نوآوری جدی هستند اما احتمالا ا
گهانی رخ دهد تنها با آنها نمی توان جریان  جنگی به طور نا
جنگ را برگرداند. آنها تاثیر چشمگیری بر روند خصومت ها 

خواهند گذاشت. صنعت پهپاد یک تجارت جدی است. 
که ارتش می گوید بسیار تاثیرگذار  این تجارت همانطور 
بوده و از نقطه نظر صنایع جنگی نیز سودآور هستند. این 
ک اما درست است. امروز همانطور که گفتم  حرفی وحشتنا
طرف های درگیر در جنگ از استفاده از پهپادها برای شکار 
یک شخص غافل نمی شوند. این کم هزینه تر از آموزش 

دادن به یک نیروست.« 
  دفاع ملی اولویت اول

شامل  مدرن  فن آوری های  داشتن  همچنین  او 
سامانه های جنگ الکترونیک برای مقابله با پهپادهای 
دشمن را ضروری دانست و گفت: »بلاروس باید برای مقابله 
با این حملات نیز آماده باشد. ما می توانیم و باید مدرن ترین 

سامانه ها را به منظور سرکوب تسلیحات بدون سرنشین 
هم داشته باشیم، نه اینکه تنها به داشتن تسلیحات بدون 
کتفا کنیم. در این زمینه خیلی کارها را انجام  سرنشین ا
داده ایم اما خیلی کارهای دیگر نیز برای انجام دادن باقی 
مانده است.« لوکاشنکو در ضمن بازرسی از یک رزمایش 
نظامی تصریح کرد: »من از مدت ها قبل گفته ام ما یک کشور 
نسبتا کوچک از جنبه جمعیت و مساحت هستیم. ما در 
سطح روسیه، چین، هند یا ناتو نیستیم پس استطاعت یک 
ارتش مورد نیاز برای یک جنگ را نداریم اما باید خودمان 
را انطباق دهیم.« رئیس جمهور بلاروس خاطرنشان کرد: 
»دفاع ملی بلاروس اولویت اول نیروهای مسلح این کشور 
است اما هر زمان که لازم باشد برای یک جنگ از نیروهای 
دفاع منطقه ای و نیروهای مردمی نیز سریعا دعوت خواهیم 
کرد. در این صورت تعداد مدافعان به چند برابر افزایش 
می یابد. برای این منظور ما نیازمند وحدت و انضباط 
در کشور هستیم.« او گفت: دستور به روزرسانی وظایف 
نیروهای دفاع منطقه ای با در نظرگرفتن شرایط امروز 
عملیات های نظامی را می دهم. لوکاشنکو تصریح کرد: 
»نیروهای مردمی بخشی از ارتش نیستند اما در کار با سلاح 
عملکرد خوبی داشته و می توانند از خانه خود دفاع کنند. 
ما یک نظام روشن را برقرار کرده ایم و به بازبینی آن ادامه 
می دهیم.« لوکاشنکو با اشاره به اینکه پهپادها یک دوران 
جدید را در عرضه جنگ موجب شده اند، افزود: »همه 
کنون می توانیم ببینیم که پهپادها منجر به یک  ما هم ا
دوران جدید در عرصه جنگ شده اند. پهپادها می توانند 
سربازان را تعقیب کنند.« لوکاشنکو در ادامه به بازدید از 
فن آوری های جدید پهپادی ارتش بلاروس و مدل های 
کید  جدید و به روزرسانی ها در مدل های قبلی پرداخت و تا
داشت: »ما باید محصولاتمان را خودمان بسازیم. ما نیاز 

داریم به اینکه هر چیزی را به صورت داخلی تولید کنیم.«

 وزیرخارجه ارمنستان:
   آماده ایم توافق صلح را 
با آذربایجان امضا کنیم

 وزیر امور خارجه ارمنستان در نشست با همتای ایتالیایی 
خود در شهر نیویورک گفت: ایروان آماده امضای توافق صلح 
کو است. »آرارات میرزویان« در نشست با »آنتونیو تاجانی«  با با
کید کرد: ارمنستان آماده است به زودی توافق صلح را با  تا
جمهوری آذربایجان امضا کند. به گزارش خبرگزاری »تاس«، 
طرفین در این دیدار درباره وضعیت کنونی در قفقاز جنوبی 
به بحث و تبادل نظر پرداختند. وزارت امور خارجه ارمنستان 
گام های اتخاذ شده توسط ارمنستان به سمت  اعلام کرد: »
ایجاد صلح در قفقاز جنوبی در این دیدار ذکر شدند. میرزویان 
وزیر امور خارجه ارمنستان افزود: ارمنستان اراده سیاسی 
و موضع روشنی دارد برای آنکه به زودی توافق صلحی را با 
جمهوری آذربایجان امضا کند و پیش نویس پیشنهادی اخیر 
ح  ارمنستان برای این توافق در حمایت از این موضع مطر
شده است. میرزویان اضافه کرد: مبنای چشم انداز ارمنستان 
برای تضمین برقراری ثبات در منطقه بر احترام بی قید و 
شرط به تمامیت ارضی، غیرقابل نقض بودن مرزها و ابتکارات 
هدفمند به جهت تقویت همکاری های اقتصادی است. 
»نیکول پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان پیش تر بیان کرد: 
کنون بر سر ۸۰ درصد از محتوای معاهده صلح  کو تا ایروان و با
میان خود توافق حاصل کرده اند و از مقام های جمهوری 
آذربایجان خواست همین میزان از محتوای مورد توافق قرار 

گرفته از معاهده را امضا کنند.

  بورکینافاسو خواستار پیوستن به »بریکس«
 نخست وزیر بورکینافاسو از تمایل این کشور برای پیوستن 
به گروه »بریکس« خبر داد. به گزارش مهر به نقل از اسپوتنیک، 
»آپولینه یوآخیم کیلم دو تامبلا« نخست وزیر بورکینافاسو در 
گادوگو«، از  جریان دیدار با ایگور مارتینوف، سفیر روسیه در »وا
تمایل بورکینافاسو برای پیوستن به گروه »بریکس« خبر داد. 
نخست وزیر این کشور با سفیر روسیه دیدار و درباره همکاری 
دوجانبه در حوزه انرژی هسته ای، اقتصاد و سیاست بحث 
و تبادل نظر کرد. در بیانیه دولت بورکینافاسو آمده است: 
نخست وزیر همچنین تمایل بورکینافاسو را برای ورود به 
بریکس ابراز کرد تا از این طریق با سلطه دلار و یورو مقابله 
کرده و به تجارت عادلانه تری در عرصه بین المللی دست یابد. 
دولت بورکینافاسو همچنین گفته است که مسکو از هشت تا 
کتبر میزبان مجمعی اقتصادی در باب توسعه اقتصادی و  ۱۱ ا
تجاری بورکینافاسو خواهد بود. بریکس سازمانی میان دولتی 
متشکل از کشورهای برزیل، روسیه، هند، چین، آفریقای 
، اتیوپی و امارات متحده عربی است.  جنوبی، ایران، مصر
این گروه که در ابتدا به عنوان بستری برای برجسته ساختن 
فرصت های سرمایه گذاری شناخته می شد، رفته رفته به یک 
بلوک ژئوپلیتیکی واقعی بدل شد و نشست های سالانه به طور 

منظم برگزار می شود.

»خلیل« راهی تایوان شد
 فیلم کوتاه »خلیل« به تهیه کنندگی، نویسندگی و کارگردانی 
سید پیام حسینی به جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تایوان 
راه یافت. به گزارش مهر به نقل از مشاور رسانه ای پروژه، فیلم 
کوتاه »خلیل« به تهیه کنندگی، نویسندگی و کارگردانی سیدپیام 
حسینی، در ادامه حضور جهانی خود به چهاردهمین دوره 
جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تایوان راه یافت و در فهرست 
جشنواره  گرفت.  قرار  کودکان  داوران  هیئت  جایزه  نهایی 
بین المللی فیلم کوتاه تایوان Kaohsiung Film Festival  در 
سال ۲۰۱۱ تاسیس شد. این رویداد فیلم کوتاه در آسیا، امسال از 
مجموع ۲۴۸۵ فیلم کوتاه دریافتی واجد شرایط از ۹۱ کشور جهان، 
۴۱ فیلم کوتاه بین المللی و ۲۱ فیلم کوتاه تایوانی را برگزیده است. 
کتبر ۲۰۲۴ )۱۲  چهاردهمین دوره این جشنواره از تاریخ ۱۲ تا ۲۷ ا
مهر تا ۶ آبان  ۱۴۰۳( در شهر کائوسیونگ کشور تایوان برگزار خواهد 
شد. این فیلم کوتاه پیش از این موفق به کسب جایزه بهترین 
فیلم کوتاه و جایزه ویژه هیات داوران از سی امین دوره جشنواره 
بین المللی فیلم لسینیا در کشور ایتالیا شده است.در خلاصه 
داستان »خلیل« آمده است: »خلیل، پسربچه ای ۱۳ ساله بعد 
، به بهشت می رود یا جهنم؟  از مرگ پدرش نگران است که آیا پدر
او در تلاش است که از این موضوع مطمئن شود.« طاها چراغی، 
امید چراغی، طاها محمدی، حسین مرادی، موسی هدایتی و 
شوبو سلیمانی، بازیگران این فیلم کوتاه هستند. پخش بین الملل 
اثر را گروه دریچه سینما و مؤسسه پناه فیلم بر عهده دارند. عوامل 
: نویسنده، کارگردان و تهیه کننده:  فیلم کوتاه »خلیل« عبارتنداز
 : ح: مؤسسه پناه فیلم، برنامه ریز سیدپیام حسینی، مجری طر
محمد درویشی، گروه کارگردانی: حامد بقائیان، سنور رشیدی، 
: وریا عبدیانی، گروه  منشی صحنه: گشین محمدیان، فیلمبردار
فیلم برداری: سامان پاسیان، آرمان صیدی، آیدا زندکریمی، 
گذار: ارسطو مفاخری، دستیار صدا: بهرام مرادی،  صدابردار و صدا
آهنگ ساز: آرتین حامدی، تدوین: هادی احمدی، دستیار تولید: 
رئوف نصیری، اصلاح رنگ: مهران جبلی، گروه صحنه: هیمن 
کریمی، آرام خالدیان، مدیر تولید: مرتضی جلیلی، مدیر تدارکات: 
کیومرث شاطبی، دستیار تولید: سامان فریدی، عکاس: حسین 
کرمی، طراح پوستر: متین خیبلی و مشاور رسانه ای: علی کشاورز.

 »خاتی« با سارا بهرامی تمام شد
 فیلمبرداری فیلم سینمایی »خاتی« به کارگردانی فریدون 
نجفی، نویسندگی احمد رفیع زاده و تهیه کنندگی محمد کمالی پور 
دوم مهرماه به پایان رسید. سارا بهرامی، سعید آقاخانی، آناهیتا 
، علی هاشمی، کاظم نوربخش، آرمیتا مرادی، شادی  افشار
خلیلی، میلاد آرمند، سحر خطیبی با هنرمندی فرید سجادی 
حسینی و بازیگران خردسال اشکان اردستانی، ارغوان عزیزی، 
دنیز بیک محمدی گروه بازیگران »خاتی« را تشکیل می دهند. در 
خلاصه داستان »خاتی« آمده است: »تراژدی وقتی آغاز می شود 
که محکوم به رفتن می شوی؛ آن هم وقتی همچون تنهاترین 

ک دوانده ای...«  درخت جنگل بلوط ریشه در خا

مدیرکل دفتر موسیقی:

 می خواهیم جامعه موسیقی خوب بشنود


